
 

Conceptverslag portefeuillehoudersoverleg ABZ  
3 april 2019 
 

Aanwezig: de heer J. Nieuwenburg (voorzitter, Hoorn), de heer M. Pijl (Drechterland), de heer 

E. van Zuijlen (Enkhuizen), de heer W. Bijman (Koggenland), de heer F. Streng (Medemblik), de 

heer G.J. Nijpels (Opmeer), de heer R. Wortelboer (Stede Broec) en de heer M. van der Horst 

(secretaris, Hoorn) 

 

Agenda  

 

1. Ontvangst en rondleiding in de Drommedaris 

De heer Van Zuijlen heet iedereen van harte welkom. 

 

2. Start vergadering 

 

3. Opening, mededelingen en ingekomen stukken 

- In verband met het recente vertrek van de heer Posthumus als burgemeester van 

 gemeente Koggenland, wordt hij in dit overleg vervangen door de heer Bijman.  

 De voorzitter bedankt de heer Posthumus voor zijn positieve inbreng in het ABZ in de 

 afgelopen periode.  

- Aan de agenda wordt bij agendapunt 5 (Proces Pact van Westfriesland) toegevoegd:  

 f. VNG-congres (vertrouwelijk).  

 

4. Conceptverslag en openbare afsprakenlijst van 30 januari 2019 

 Voorstel:  vaststellen van het verslag en de afsprakenlijst en de afsprakenlijst  

    publiceren op de website.  

Het verslag en de afsprakenlijst worden definitief vastgesteld.  

Naar aanleiding van: 

- Voor ‘een vinger aan de pols’ graag het programma Harmonisatie Informatielandschap 

 agenderen voor mogelijk het volgende overleg, met name gericht op het proces, de 

 financiën en de samenwerking in relatie tot het Pact van Westfriesland.  

 

 

5. Proces Pact van Westfriesland 

De bestuurlijke trekkers Jan Nieuwenburg en Gertjan Nijpels geven een mondelinge 

toelichting op: 

a. Terugblik 6 februari 2019 

b. Terugblikken op debatten Holland boven Amsterdam en Ondernemend Westfriesland  

c.  Versterken stuurgroep 

d. Doorkijk verdere proces lokale besluitvorming 

e. Informeel bezoek CdK aan Westfriesland op 22 mei 

f.  VNG-congres (toegevoegd)  

 

Opmerkingen: 

- (a.) De bijeenkomst is als zeer positief ervaren: een goede opkomst, goede input en een 

 goede locatie. Bovendien is er groen licht gegeven voor lokale besluitvorming; een mooie 

 stap in het proces.  

 * De burgemeesters dringen aan op het aanbrengen van focus in de    

Regionale Samenwerking 



   ambities/maatschappelijke opgaven en hierbij ook te kijken naar de haalbaarheid van 

  daadwerkelijk uitvoering   

 * Er is kort gesproken over de rol van de WBG in deze. Vastgesteld is dat de WBG  

  belangrijk is voor de nodige draagkracht en kennis, maar dat ook breed zal moeten  

  worden ingezet als het gaat om participatie: ook inwoners en het agrarisch veld (LTO). 

  Het agrarisch veld mede vanwege de plannen (AGRI++) in Hollands Kroon.  

  Verbinding zoeken met Hollands Kroon kan hierin belangrijk zijn.  

 

- (b.) De secretaris blikt kort terug op de debatten Holland boven Amsterdam en  

 Ondernemend Westfriesland; belangrijke onderwerpen waren woningbouw 

 (verstedelijking vs. ruimte) en toerisme.  

 

- (c.) Het ABZ stemt in met de volgende vertegenwoordiging vanuit de SED-gemeenten:  

 Stuurgroep Pact van Westfriesland 7.1  : de heer Pijl 

 Stuurgroep VNG congres : de heer Wortelboer 

 Regietafel GR-en : de heer Van Zuijlen  

 

- (d.)  De secretaris geeft een toelichting op het verdere proces richting lokale  

 besluitvorming.  

 * De raden zullen de opdracht geven aan de colleges om een    

  uitvoeringsprogramma voor te bereiden. Belangrijk hierbij is het participatieproces. 

  Hiervoor zullen de raadsledensessies voor en na de zomer gebruikt worden.  

  Er volgt deze week een informatiebrief aan de raadsleden om hen te informeren en over 

  de stappen die gezet worden.   

 * Ook volgt er op korte termijn een raadsvoorstel waarin ook een financiële vraag  

  verwerkt wordt; € 1,- per inwoner vanaf 2020 ten behoeve van    

  programmamanagement en communicatie. Hierbij kan de aansluiting worden gezocht 

  met HbA, want ook daar is een bijdrage nodig voor programmamanagement.  

  Voor het resterende deel van 2019 zullen de colleges zelf moeten kijken naar dekking 

  van de nodige gelden. Dit is wel nodig om een succes van het uitvoeringsprogramma te 

  maken. Het Pact mag geen loze ambitie  worden. Ook voor ‘onze’ regionale slagkracht is 

  draagkracht voor het Pact binnen de colleges van groot belang. 

 * Er wordt met elkaar gesproken over de financiën die in alle gemeenten lastig liggen.  

  Een goede onderbouwing van de financiële paragraaf in de brief richting de raden  

  is van groot belang. Het is een feit dat voor het Pact een goede backoffice noodzakelijk 

  is. Dit kan alleen maar als ‘we’ gezamenlijk optrekken (‘samen uit, samen thuis’).    

 * Er volgt in de editie van 10 mei van Binnenlands Bestuur een artikel over de  

  samenwerking binnen het Pact en vooral het eigenaarschap van de raden.  

 

-  (e.) De heer Wortelboer geeft een toelichting op het doel van het bezoek en de 

voorlopige opzet van het bezoek (in ieder geval de N23, de Regatta en iets rondom de 

 energietransitie). Doel van dit bezoek van de CdK is een informele nadere kennismaking 

 met de regio Westfriesland om zo een beeld te krijgen van waar de kracht van de regio in 

 schuilt, de opgaven en uitdagingen en de rol van de provincie hierin.   

 De heer Wortelboer en ambtelijk de heer Van der Horst zullen het hele programma 

 meereizen.  

 * Het ABZ geeft als belangrijke bespreekpunten ook mee integriteit en ondermijning.  

 * Bezoek Provinciale Staten: hiervoor moet nog een datum gepland worden. De inhoud 

  van dit bezoek zal vanuit het Pact worden samengesteld. Afgesproken wordt vanuit het 

  ABZ voor zowel het bezoek van PS en GS een bestuurlijk vertegenwoordiger aan te 

  wijzen: 



  PS: de heer Van Zuijlen 

  GS: de heer Nieuwenburg 

 * Het ONHN heeft ten behoeve van de nieuwe coalitie GS een brief opgesteld met  

  (ambtelijke) input vanuit de drie subregio’s.  

  Het ABZ geeft aan deze graag nog in de colleges te willen behandelen voordat de brief 

  verstuurd zal worden. De herkenbaarheid/identiteit van Westfriesland mag niet  

  aangetast worden. Ook wordt er van gedachten gewisseld over de rol van het ONHN.  

  

- (f.) De heer Van der Horst is inmiddels benoemd tot projectleider en geeft een korte 

toelichting op de uitdagingen voor de komende tijd, de stuurgroep en de projectgroep.  

Met uitzondering van het ABZ zullen zijn overige taken (adviescommissie GS, het Pact, 

Lobby-overleg e.d) worden overgenomen. De gemeentesecretarissen staan hier 

gezamenlijk garant voor.   

De regio is verantwoordelijk voor de borrel, diner, feestavond en excursies (gezamenlijk 

met de VNG). Er staat al veel vast in het bidbook (locatie plenaire deel, borrel, diner en 

het feest. Een grote uitdaging ligt op het gebied van parkeren; dit moet ongelooflijk goed 

georganiseerd worden.  

De heer Van der Horst zal in de komende tijd een toelichting komen geven in de colleges, 

maar ook om ideeën op te halen en wat de colleges belangrijk vinden. De projectgroep is 

vervolgens verantwoordelijk voor de ‘hoe-vraag’.  

De stuurgroep geeft sturing aan het project. Hieraan nemen drie burgemeesters, twee 

gemeentesecretarissen en een griffier deel.  

De heer Van der Horst attendeert op het embargo tot 5 juni a.s. Dan wordt het met een 

filmpje bekend gemaakt. Voor de Hoornse raad is een geheime informatiebrief opgesteld. 

Deze is naar alle leden van de stuurgroep gestuurd om te gebruiken om ook hun raden te 

informeren. In verband met het eerder genoemde embargo is het belangrijk dat het 

moment van versturen van de informatiebrief gezamenlijk wordt afgestemd.  

 * Ten aanzien van de excursies wordt in het ABZ aangegeven dat de concentratie op 

  Westfriesland moet liggen (het is namelijk ‘ons feestje’).  

* Andere aandachtspunten: 

 - verbinding zoeken met onze inwoners 

- geen ‘bobo-feest’ 

 * Beschikbaar stellen van capaciteit (ter vervanging van de heer Van der Horst):  

  afgesproken wordt dat in geval van escalatie de adviescommissie GS zal opschalen naar 

  het ABZ.     

 

6. Stand van zaken lobby 

De heer Nieuwenburg geeft een korte stand van zaken vanuit het bestuurlijk lobby-overleg 

NHN. De noodzakelijke investering in HbA blijft nog achter. Dit heeft alles te maken met de 

drie ‘Pacten’ in de regio’s. Via deze processen wordt voor draagvlak gezorgd bij de raden. 

Een deel van de Westfriese ambities zal in HbA verband gerealiseerd moeten worden.  

In de Kring van Secretarissen NHN is aangegeven dat het niet verstandig is om nu een 

voorstel naar de colleges te sturen voor een forse investering maar dit mee nemen in de 

uitvoeringsprogramma’s van de ‘Pacten’.  

Vanuit HbA (zie ook agendapunt 5e) zal er een brief worden gestuurd naar de GS-

onderhandelaars. Hierin worden ook de belangrijke punten vanuit het Pact (wonen, 

bereikbaarheid, toerisme, arbeidsmarkt, arbeidsmigranten) verwerkt.  

 

7. Regionale Veteranendag 

a.  Locatie in 2020 

b. Voorstel Koggenland 



 

- (a.) Afgesproken wordt dat Drechterland gastgemeente zal zijn.  

- (b.) Teneinde te voorkomen dat er voorbereidende werkzaamheden worden opgepakt 

 zonder dat duidelijk is of er uiteindelijk voldoende middelen beschikbaar komen, is het 

 goed om reeds sluitende afspraken te maken. Het voorstel is dan ook om in de komende 

 ABZ een taakstellend budget Westfriese Veteranendag vast te stellen en de kosten te 

 verdelen conform de verdeelsleutel per inwoner.  

 * De heer Nieuwenburg geeft kort het standpunt van Hoorn in deze weer. Hoorn kan niet 

  instemmen met de verdeelsleutel per inwoner in het voorstel. De lokale stichting  

  ontvangt in het ‘regionale jaar’ van de gemeente € 5.000.-. Vanuit Hoorn zal dit  

  bedrag niet worden verhoogd. 

 * Afgesproken wordt dat de heer Pijl voor de komende vergadering een voorstel zal 

  voorbereiden inclusief een begroting met een taakstellend budget. Drechterland heeft 

  als gastgemeente aangegeven bereid te zijn een iets hogere bijdrage te betalen. 

   

Integrale Veiligheid 

 

8. Integrale Veiligheid (w.o. veiligheidsregio en politie) 

-  Er wordt van gedachten gewisseld over de rapportage ‘Van Fragmentatie naar 

 Samenhang ( aanpak verwarde personen met een veiligheidsrisico) van  

 Veiligheidsregio NHN.  

 * De burgemeesters geven aan zich niet zozeer te herkennen in het rapport. In de regio 

  Westfriesland is de lijn: lokaal/regionaal wat kan en alleen opschalen naar boven als het 

  moet.  Er wordt erkend dat op een aantal punten bovenregionale afspraken gemaakt 

  moeten worden, maar deze kunnen worden geborgd in de Cie. Zorg & Veiligheid.  

 * Afgesproken wordt een brief aan de Veiligheidsregio voor te bereiden waarin regionaal 

  een duidelijk signaal wordt afgegeven.  

   

Overige 

 

9. Rondvraag 

Hier is geen gebruik van gemaakt.  

 

10. Start Burgemeesterskring  

 


